
FUN Suomen yliopistokirjastojen verkosto     Muistio 
Työvaliokunnan kokous 3/2025 
 
Aika: 16.5.2025 klo 9.00–11.05 
Paikka: Videoneuvottelu, etäyhteys (Teams) 
 
Osallistujat: 
Riitta Lähdemäki (pj. & siht.) 
Tommi Harju  
Tua Hindersson-Söderholm 
Heli Kautonen 
Yrsa Neuman (tuli paikalle klo 10.40) 
Anu Keinänen, poissa 

 

1. Kokouksen avaus ja järjestäytyminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.00 ja totesi kokouksen päätösvaltaiseksi.  

 

2. Edellisen kokouksen muistio 

Tarkastettu muistio löytyy FUNin verkkosivuilta.  

 

3. FUNin tulevat kokoukset ja etäkahvit 

Työvaliokunta keskusteli FUNin tulevista kokouksista.  

FUNin 3.6. kokoukseen (liite 1) pyydetään ajankohtaiset kuulumiset Tiedekirjasto Tritoniasta. Ko-
koukseen on alun perin ajateltu sidosryhmätapaamiseen TSV:n edustajia, mutta edustajan esteen 
vuoksi siirretään tämä tapaaminen syyskuun kokoukseen. Koska kesäkuun kokoukseen on niin ly-
hyt aika, työvaliokunta päätti, ettei kesäkuun kokoukseen kutsuta sidosryhmien edustajaa. Ko-
kouksessa ajankohtaisena nostona on Heli Kautosen vetämä tekoälysessio, jonka kestoa venytet-
tiin tuntiin.  

Kokouksessa on aiheena myös kansainvälisyys. Heli Kautonen kertoo Liberistä ja toinen nosto on 
NUASista. Puheenjohtaja varmistaa vielä yhteistyösihteeriltä, onko tässä kohtaa jo sovittu NUASin 
esittelijä. 

Kokouksessa käsitellään ja koostetaan myös yhteinen näkemys FinELibin pyyntöön FUNin toiveista 
FinELib-yhteistyön ja -konsortion toiminnan osalta sekä aineistoneuvottelujen tavoitteita. 

Puheenjohtaja vierailee Unifin kokouksessa samana päivänä. Unifin kokouksen aikataulu ei ole 
vielä tiedossa, joten se vaikuttaa vielä FUNin kokouksen agendan järjestykseen.  

Työvaliokunta keskusteli FUNin etäkahvien jatkosta. Osallistujia etäkahveille on ollut vaihtelevasti. 
päätettiin ottaa asia esille FUNin kokouksen muissa asioissa. Etäkahvien ajankohta tuottaa hanka-
luuksia joillekin työvaliokunnan jäsenille ja yhtenä vaihtoehtona oisi olla ajankohdan siirto. 

 

https://yliopistokirjastot.fi/toiminta/kokoukset/


4. Sidosryhmätapaamisten valmistelu (liite 2) 

Työvaliokunta keskusteli syksyn tulevista sidosryhmätapaamisista.  

 

5. FUNin työpajan valmistelu (liite 3) 

Työvaliokunta keskusteli elokuun työpajan ohjelmasta. Työpaja jakaantuu kahteen teemaan: FU-
Nin toiminnan kehittäminen itsearvioinnin pohjalta ja FinELib.  

FUNin toiminnan kehittämisen menetelmänä päätettiin edetä puheenjohtajan ja yhteistyösihtee-
rin ideoiman ehdotuksen mukaisesti. FUNin jäsenet on jaettu 5 ryhmään, joissa jokaisessa on työ-
valiokunnan jäsen kokoonkutsujana ja fasilitoijana. Jokaiselle ryhmälle annetaan etukäteistehtävä, 
joka pitää yhdessä hoitaa ennen elokuun työpajaa. Työpajassa ryhmät kertovat ryhmätyönsä tu-
loksia ja niitä jatkojalostetaan uusissa pienryhmissä. Lopussa on yhteistä keskustelua. Työpajan toi-
sena osuutena on FinELibiin liittyvät teemat.  

 

6. RRS  

Työvaliokunta keskusteli Rights Retention Strategiaan liittyvistä teemoista.  

 

7. FUNin ja OKM:n tapaaminen 

Puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja kertoivat lyhyesti OKM:n tapaamisen tunnelmia. FUNille on jo 
lähtenyt kooste tapaamisesta ja siinä oli mainittu jo tärkeimmät nostot. OKM:n edustajat kiittelivät 
kovasti tapaamista ja syksyllä tavataan taas heitä uudestaan.  

 

8. FUNin työryhmät (liite 4) 

Työvaliokunta keskusteli työryhmien edustajista. 

FUNin viestintätyöryhmään on tullut vain yksi ilmoittautunut; Irene Ylönen. Päätettiin, että yhteis-
työsihteeri laittaa vielä kerran FUNin jakelulla pyynnön, että tähän tulisi kiinnostuneita.  

FUNin tilastoinnin kehittämisen asiantuntijaryhmään on tullut ehdotukset TAUsta, UEFista ja 
TYstä. Työryhmään olisi hyvä saada 4–5 asiantuntijaa, joten yhteistyösihteeri laittaa erillisen mai-
lin, jossa ilmoittaa jo valitut ja pyytää vielä 1–2 asiantuntijaedustajan ehdottamista. 

Digitaalisen kulttuuriperinnön pyöreän pöytään valittiin FUNin edustajaksi Irene Ylönen. Pyyntö 
edustajan vaihtamiseen FUNin jäseneksi tuli alun perin Mira Jupilta. Yhteistyösihteeri ottaa yh-
teyttä Miraan ja sopii, miten vaihto tehdään. 

Pyydetään FUNilta edustaja Melinda-ohjausryhmään. Irene Ylönen on ollut siellä Koha-kirjaston 
edustajana ja hän siirtyy nyt Alma-kirjastoon. Ohjausryhmään tarvitaan siis uusi Koha-kirjaston 
edustaja. Kansalliskirjasto on alun perin pyytänyt 2 edustajaa FUNilta, 1 Alma-kirjastosta ja 1 Koha-
kirjastosta. 

  

9. Seuraavat kokoukset 

Työvaliokunta sopi syksyn kokousajat: 



– 12.8. klo 13–15 
– 9.10. klo 9–11 
– 20.11. klo 9–11 

 
 
10. Ilmoitusasiat 

 

– Oikeusministeriö pyytää FUNilta lausuntoa Julkisuuslain salassapitoperusteiden uudistus-
tarpeiden kartoituksesta. Kommenttien aikaraja FUNille on 16.5.2025. Lausunnon aikaraja 
on 11.6.2025.  
 

– FUNia pyydettiin nimeämään edustaja OKM:n Yhteistyöfoorumin (YTF) varsinaiseksi jäse-
neksi. FUNin edustajaksi nimettiin Riitta Lähdemäki. 

 
– FUNia pyydettiin nimeämään jäsenet FinELib-konsortion uuteen neuvottelujen asiantunti-

jaryhmään. FUNin edustajina neuvottelujen asiantuntijaryhmässä toimivat Minna Abra-
hamsson-Sipponen, Anne Lehto, Riitta Lähdemäki ja Susanna Parikka. 
 

11. Muut asiat 

 

– Ei muita asioita.  
 

 
12. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.05. 

 

Liitteet 

Liite 1  FUN 3/2025 esityslistan luonnos  
Liite 2  FUNin vuosikello 2025  
Liite 3  FUNin työpajan ohjelmaluonnos ja pienryhmät  
Liite 4  Ohjaus- ja työryhmien edustukset FUN 
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